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Kulturnämnden PROTOKOLL 10/2013  

  

 

 

   
 

 Tid Tisdagen den 17 december 2013 kl 16.00 – 16.40 
   

 Plats Stora Kollegiesalen, Stadshuset 
   

 Justerat Fredagen den 20 december 2013 

  

 

Madeleine Sjöstedt Ann Mari Engel 

  

Närvarande  

 Beslutande ledamöter: 

 Madeleine Sjöstedt, ordföranden (FP)  

Ann Mari Engel, vice ordföranden (V)  

Arba Kokalari (M)  

Ida Karlbom (M)  

Maria Braun (M)  

Manne Bergström (M)  

Rasmus Jonlund (FP)  

Salar Rashid (S) §§ 6-18  

Monika Lindh (S)  

Mats Berglund (MP)  

 
Tjänstgörande ersättare: 

Tony Nilsson (S) för Tomas Rudin (S) 

Ewa Carlsson-Hallberg §§ 1-5 för Salar Rashid (S) 

 
Ersättare: 

Ann Burgess (M)  

Arin Karapet (M)  

Joar Forssell (FP)  

Cecilia Önfelt (C)  

Ewa Carlsson-Hallberg (S) §§ 6-18  

Marja Sandin-Wester (MP)  

Mårten Andersson (V)  

 
Tjänstemän: 

 Stadsarkivet: Förvaltningschefen Lennart Ploom 

Kulturförvaltningen: Förvaltningschefen Berit Svedberg, Ann-Charlotte 

Backlund, Mårten Castenfors, Marion Hauge Lindberg, Patrik Liljegren, 

Inga Lundén, Lena Mittal och Johan Westin samt personalföreträdaren 

Gunilla Söderlund (SACO) och borgarrådssekreteraren Jonas Uebel och 

biträdande borgarrådssekreteraren Anders Gustafsson från roteln. 
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 § 1 

Justering av dagens protokoll 

 
Beslut 

Kulturnämnden utser vice ordföranden Ann Mari Engel (V) att 

tillsammans med ordföranden Madeleine Sjöstedt (FP) justera dagens 

protokoll.  

 

Justering sker fredagen den 20 december 2013. 

 

 

 § 2 

Anmälan av justerat protokoll 

 
Beslut 

Kulturnämnden beslutar att godkänna anmälan av protokoll nr 9/2013 

från nämndens sammanträde den 26 november 2013. 

 

 

 § 3 
Anmälningsärenden december 2013  
Dnr 1.1/75/2013 

 
Beslut 

Kulturnämnden beslutar att lägga anmälan till handlingarna. 

 

Anmälan görs av: 

a) Till kulturnämnden inkomna handlingar. 

b) Funktionshinderrådets protokoll 2013-10-10. 

c) Funktionshinderrådets protokoll 2013-11-21. 

d) Översyn och utredning av Kulturskolan Stockholm, dnr 

1.1/597/2013. 

e) Sammanställning avslag stöd under 2013, dnr 6.1/4980/2013. 

f) Garantera tillgängliga e-tjänster – svar på skrivelse från 

Synskadades Riksförbund Stockholms stad, dnr 1.1/4400/2013. 

g) Månadsrapport november 2013 Kulturförvaltningen. 

h) Månadsrapport november 2013 Stadsarkivet. 

i) Arkivutskottets sammanträdestider 2014. 

j) Beslut om taxor för Dokumentationsenheten, 

Kulturmiljöenheten och Samlingsenheten 2014. 

k) Arkivutskottets protokoll. 
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 § 4 
Verksamhetsplan 2014 Stadsarkivet  
SSA Dnr 1.2-18758/13  

Dnr 1.1/4629/2013 

 
Beslut 

Kulturnämnden beslutar enligt Stadsarkivets förslag: 

 

1 Kulturnämnden beslutar att fastställa Stadsarkivets förslag till 

verksamhetsplan för år 2014. 

 

2 Kulturnämnden beslutar att hemställa hos kommunstyrelsen om 

godkännande av omslutningsförändringar om 27,3 mnkr. 

 
Handlingar i ärendet 

Stadsarkivets tjänsteutlåtande från den 3 december 2013. 

 

Sammanfattning 
Planen för 2014 års verksamhet utgår från de förutsättningar som 

angivits genom Kommunfullmäktiges budgetbeslut och från andra nu 

kända förhållanden som påverkar verksamheten år 2014. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Madeleine Sjöstedt (FP) finner att nämnden beslutar 

enligt Stadsarkivets förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av vice ordföranden Ann Mari Engel (V) och 

Mats Berglund (MP) enligt följande: 

 

Budgetanslagen till Stadsarkivet för 2014 innebär en minskning 

på 1,3 miljoner kronor jämfört med föregående år till följd av 

olika effektiviseringskrav beslutade av den moderatstyrda 

politiska majoriteten i Stadshuset. Det framgår inte tydligt i 

verksamhetsplanen hur den effektiviseringen ska realiseras, 

vilket oroar.  

 

Såväl Vänsterpartiet som Miljöpartiet föreslog istället en ökning 

jämfört mot föregående år. Arkivet har under många år 

upparbetat en stark kompetens kring hantering av digitalt 

material. Vi har därför i våra respektive budgetreservationer 

pekat på vikten av att ta tillvara den kompetensen genom fortsatt 

satsning på digitalisering och ett nära samarbete med 

forskarvärlden.  
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Särskilt uttalande lämnas av Monika Lindh m.fl. (S) enligt följande: 

 

Stadsarkivet har en viktig roll som kunskapsbas om Stockholms 

historia för både stockholmare i allmänhet och forskare. 

Stadsarkivets karaktär av öppen publik institution behöver 

förstärkas. I vårt förslag till budget för 2014 betonar vi behovet 

av att utvecklingsarbetet med Stadsarkivets verksamhet och 

lokalisering till ett mer publikt omfång och innehåll ska fortsätta. 

Tillgängligheten till stadsarkivets material och kunskap ska öka. 

 

 

 § 5 
Verksamhetsplan 2014 Kulturförvaltningen  
Dnr 1.1/4630/2013  

 
Beslut 

Kulturnämnden beslutar enligt kulturförvaltningens förslag: 

 

1 Kulturnämnden beslutar att anta förslag till verksamhetsplan 

2014 och överlämna planen till kommunstyrelsen. 

 

2 Kulturnämnden beslutar att till kommunstyrelsen 

anmäla omföring av investeringsbudget till 2014 gällande 

Liljevalchs konsthall om sammanlagt 4,0 mnkr. 

 

3 Kulturnämnden beslutar att anta verksamhetsavdelningarnas 

kvalitetsgarantier 2014. 

 
Handlingar i ärendet 

Kulturförvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

Protokoll från möte med förvaltningsgruppen. 

 

Sammanfattning 
Kulturförvaltningen fortsätter sitt långsiktiga arbete med att leda mot 

effekter. Syftet är att ändra fokus till det vi vill att våra målgrupper ska 

få ut av våra verksamheter snarare än att beskriva allt vi gör. 

Kulturförvaltningen har under respektive inriktningsmål tagit fram en 

eller flera nämndmål. Under respektive nämndmål framgår det vilken 

eller vilka nämndmålet riktar sig emot. Varje nämndmål består av en 

beskrivningstext, ett antal åtaganden och förväntat resultat av dessa 

åtaganden. Åtagandena är de samma som återfinns i respektive 

avdelnings verksamhetsplan. Respektive avdelnings verksamhetsplan 

anmäls till Kulturnämnden i början av 2014. 

 

 

 



 

 Kulturnämnden 2013-12-17 
 

 Sida 5 (29) 

 

  

 

 

 
 

 

Drottninggatan 30 

Box 16113 

103 22 Stockholm 
www.stockholm.se/kulturforvaltningen 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Madeleine Sjöstedt m.fl. (FP) och Arba Kokalari 

m.fl. (M) föreslår (se beslutet). 

 

2) Vice ordföranden Ann Mari Engel (V) föreslår att kulturnämnden 

beslutar enligt följande: 

 

att  delvis godkänna förslaget till verksamhetsplan 

att  hänvisa till Vänsterpartiets förslag till budget för 

kulturnämnden för 2014 samt  

att  anföra följande: 

 

 Vi anser att förslaget till verksamhetsplan innehåller många bra 

förslag till inriktning för verksamheterna under 2014. Alla 

avdelningarna har mycket goda föresatser. Vi konstaterar dock 

att förvaltningen saknar tillräckliga medel för att genomföra 

dessa och för att utveckla kvaliteten i stadens kulturverksamheter 

och bidragsgivning. Det är en växande avgrund mellan retoriken 

och den förda politiken i staden och detta gäller tyvärr även inom 

kulturområdet. Det som förefaller vara ekonomiska satsningar 

blir ihåliga när pris- och lönekompensation samt generella 

besparingar lagts på verksamheterna. 

 

 Med vänsterpartiets förslag till budget hade förvaltningen i 

stället kunnat utveckla alla kulturverksamheterna i staden och 

aktivt motverka den växande kulturella segregationen. Vår 

budget innehåller satsningar på över 100 miljoner kronor på 

kulturförvaltningens områden och kultur-och 

föreningsverksamhet i stadsdelarna. Vi vill också investera 45 

miljoner kronor för upprustning av samlingslokaler och bibliotek 

i ytterstaden samt ett nytt kulturhus på Järvafältet. 

 

 Vi välkomnar ökningen av medel till El Sistema, men anser att 

denna modell borde utvecklas helt inom ramen för kulturskolan. 

Vi är mycket oroade över de uteblivna medlen till kulturskolan 

som med nödvändiga pris- och löneökningar kommer att behöva 

göra kännbara nedskärningar. Detsamma gäller biblioteken som 

har stora behov av utökad budget för att möta alla de krav som 

ställs på ett bibliotek idag. 

 

 Vi ifrågasätter satsningen på ett barnkulturår 2014, som varken 

förberetts eller förankrats nom kulturlivet. Av de i budgeten 

aviserade medel används en del för ordinarie verksamheter, för 

att täcka de hål som uppstår efter generella besparingar. 

Återstående 11 miljoner kronor föreslås användas till ett särskilt 

projekt med ny projektledning och ska starta med ett större 



 

 Kulturnämnden 2013-12-17 
 

 Sida 6 (29) 

 

  

 

 

 
 

 

Drottninggatan 30 

Box 16113 

103 22 Stockholm 
www.stockholm.se/kulturforvaltningen 

”event” under våren. Vi är övertygade om att dessa pengar skulle 

komma till större nytta för barn- och ungdomskulturen i 

Stockholm om de användes för att tillsätta kultursekreterare eller 

motsvarande i stadsdelarna. Det saknas idag förbindelselänkar 

mellan kulturen och skolan och föreningslivet, vilket medfört att 

t.ex. de fria teater- och dansgrupperna i Stockholm framträder 

mer på andra orter än för stockholmsbarnen.  

 

 Den föreslagna budgeten innehåller ett oförändrat kulturstöd, 

vilket i praktiken innebär nedskärningar inom hela området: det 

fria kulturlivet, samlingslokaler, ateljéstöd, folkbildning och 

kulturinstitutioner. För det fria kulturlivet är situationen mycket 

oroväckande, inte minst p.g.a. ökande hyreskostnader. 

 

 Det nya bidragssystemet som implementerats från 2013 har 

tyvärr bekräftat våra farhågor och oro för mer kortsiktighet och 

en starkare styrning av verksamheterna. Det har lett till en 

allvarlig förtroendekris mellan kulturnämnden och många av de 

konstnärligt ledande kulturaktörerna i staden. Istället för 

detaljstyrning av verksamheterna och det ovärdiga 

bonussystemet, måste staden ta sitt ekonomiska ansvar för det 

fria kulturlivets överlevnad och tillväxt, men låta det verka på 

sina egna villkor. 

 

 Med i oroande takt stigande lokalkostnader måste staden i stället 

hitta ett nytt system för hyressättning av de egna lokalerna, som 

inte bygger på marknadshyror utan på reella driftskostnader. 

 

 Vi välkomnar att det nu ingår i verksamhetsplanen att ge 

bibliotekskort till papperslösa och personer utan fast adress, som 

vi föreslog en skrivelse från 2013-08-29 som ännu inte har 

besvarats. 

 

 I en växande stad med växande befolkning och ökande 

skatteintäkter måste kulturlivet växa och en förutsättning för 

detta är att kulturbudgeten ökar. Den borgerliga budgeten för 

2014 innebär tyvärr i stället nedskärningar på de flesta av 

kulturnämndens verksamhetsområden. 

 

3) Monika Lindh m.fl. (S) föreslår att kulturnämnden beslutar enligt 

följande: 

 

Att  delvis bifalla förvaltningens förslag till beslut 

Att  medlen från bonussystemet förs över till Kultur- och 

utvecklingsstödet  

Att  målet andel medarbetare på deltid som erbjuds heltid höjs 

till minst 25 % 

Att  därutöver anföra: 
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 Förvaltningen har haft att förhålla sig till den borgerliga 

majoritetens av kommunfullmäktige godtagna budgeten. Utifrån 

den förutsättningen är förvaltningens förslag till verksamhetsplan 

för 2014 väl genomarbetat. 

 

 Den borgerliga majoriteten har lovat mer kultur och till fler 

stockholmare – ändå visar stadens mätsystem/indikatorer att 

nöjdhetsindexet för stockholmarnas nöjdhet med Stockholms 

kulturliv nått motsatt effekt. I verksamhetsberättelsen för 2012 

står det att första mätningen som gjordes 2009 visade att 89 % 

var nöjda med kulturlivet i Stockholm. 2010 blev resultatet 86 % 

och 2012 84 %. För 3013 och 2014 är målet 87 %. 

 

 Ännu värre är det i statistiken gällande ungdomars nöjdhet. Trots 

de lågt satta målen (50 % för 2013 och 51 % för 2014) nås de 

inte. Resultatet för 2012 var 39 %. 

 

 Stockholm står inför stora utmaningar, det visar inte minst 

resultaten från de nationella proven där 17 % av barnen i årskurs 

3 inte får godkänt i svenska/svenska som andraspråk. 

 

 Att stimulera läsande, underlätta kunskapsinhämtning och sprida 

informationskompetens är några av bibliotekens viktigaste 

uppgifter. Därför är det bra att den rådande politiska majoriteten 

nu gör en lässatsning som förhoppningsvis vänder den negativa 

trenden vi ser och stärker upp både förskolans arbete med barns 

språkutveckling och de utpekade växtplatserna.  

 

 Hittills har resultaten från växtplatserna, såvitt vi kan bedöma, 

uteblivit. Det handlar bl.a. om ökad kulturell tillväxt där målet är 

att med samlade resurser och lokal samverkan mellan föreningar 

näringsliv m.fl, ”samordna och utväxla stadens resurser i fem 

stadsdelsområden”. I en av de utpekade Växtplatserna, Farsta, 

förefaller samverkan med näringslivet i första hand ha genererat 

hyresintäkter från en friskola som hyr teaterlokalen i Fanfaren till 

sin egen undervisning i matematik och engelska, dessutom till en 

0-taxehyra.  

 

 En av stadens viktigaste uppgifter inom kulturpolitiken är att 

sprida kulturupplevelser och kulturutövande till fler barn och 

unga. Kulturår för barn och unga är på pappret ett välbehövligt 

tillskott för att få barn och unga att i högre grad nås av kulturen. 

Satsningen ska genomföras i samarbete med Kulturhuset 

Stadsteatern och utbildningsförvaltningen och tar avstamp i 

stadens program för barn- och ungdomskultur – Kultur i 

ögonhöjd. 
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 Vi delar dock den oro som Stadsteatern tidigare har uttryckt om 

att det saknas samordningsfunktioner i staden och/eller tydliga 

riktlinjer vid sidan om läroplanen för hur skolor ska arbeta med 

uppdraget att fler barn och unga nås av kultur. Stadsteatern 

menar att det idag inte finns de resurser – mestadels personella – 

som skulle krävas för att möta skolan där skolan idag saknar 

samordningsstöd.  

 

 Dessutom har utbildningsförvaltningen tidigare med svepande 

ordalag kring stadens program för barn- och ungdomskultur – 

Kultur i ögonhöjd, uttryckt att de ”anser att kulturprogrammet 

omfattar de delar som är viktiga och att det är av godo att 

kopplingen till läroplanens mål har lyfts fram.” Men inte mer än 

så. 

 

 I Kulturrapporten från 2007 framgår att år 2006 besökte 81 % av 

stadens barn inom förskolan och skolan en 

scenkonstföreställning ur det subventionerade utbudet. 

Motsvarande siffra för 2011 var 46 %. Mot bakgrund av dessa 

siffror välkomnar vi ett kulturår för barn och unga. 

 

 Risken är dock stor att satsningen äts upp av de stora 

effektiviseringskrav som också är beslutade i budgeten för 2014. 

Vi känner en viss oro för att det just blir en pappersprodukt och 

inte reella satsningar ute i stadsdelarna där barn och unga bor. 

Särskilt mot bakgrund av att ”kulturpåsen” för stadsdelarna 

under en rad år har minskat. Därutöver har majoriteten slagit 

ihop utgiftsområden för kultur/förening med barn och ungdom, 

vilket försvårar jämförelser över tiden, istället för att investera i 

kultur för alla stockholmare. 

 

 För att garantera fler en aktiv kulturupplevelse föreslår vi att 

staden formulerar ett konkret mål att alla barn och unga ska 

erbjudas en kulturupplevelse i ord, bild, ton eller scen minst en 

gång i månaden. 

 

 I verksamhetsplanen som legat till grund för årets arbete 

återfinns Fortsatt utveckling av stödsystemen som ett stycke 

under särskilda satsningar 2013.  

 

 Så här långt har en översyn gjorts av samlingslokalssystemet 

vilket innebär vissa förbättringar men inget höjt anslag. Tvärtom 

har anslaget sänkts sen 2006. En översyn av ateljéstödet har inte 

gjorts trots ambitioner som sträcker sig ända till 2007 om en 

översyn. Anslaget har dessutom sänkts från 2006 och legat 

konstant på samma låga nivå. Detsamma gäller folkbildningen, 

där har förvisso en översyn och nya riktlinjer tagits fram, men 

anslaget är sänkt.  
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 Däremot har den borgerliga majoriteten stärkt 

incitamentsstrukturen, bl.a. med en Kulturbonus som få begriper 

och känner förtroende för, såväl från kulturutövarnas som från 

politikens sida. 

 

 2006 2012 2014 

Ateljéstöd 9,0 mnkr 7,1 mnkr 7,1mnkr 

Samlingslokaler 32,2 mnkr 27,033 mnkr 26,754 mnkr 

Folkbildning 33,8 mnkr 22,160 mnkr 22,210 mnkr 

 

 Andel medarbetare på deltid som erbjuds heltid föreslås för 2014 

vara 10 %. I den borgerliga majoritetens budget för 2014 står ” 

För de som idag har ofrivillig deltid och vill arbeta mer ska 

heltid erbjudas och det ska finnas goda möjligheter till 

kompetensutveckling.” Vi har viss förståelse för att detta inte 

kan uppnås omedelbart men anser att målsättningen för 2014 

måste höjas väsentligt. 

 

 Vi har en högre ambition för kulturen i Stockholm och föreslår 

med vår budget ett kulturlyft för Stockholm. Utöver de 30 mnkr 

extra från Kulturhuset Stadsteatern i form av koncernuttag anslår 

vi 10 mnkr till kulturen i stadsdelarna. Kulturnämnden förstärks 

ytterligare med 36 mnkr i reformutrymme. Totalt investerar vi 76 

mnkr mer på kulturen i hela Stockholm. 

 

Socialdemokraternas förslag till budget 2014   

Kulturskolan, breddat utbud och lägre avgifter 7,0 

Ökat stöd till fria kulturlivet  7,0 

Bibliotek - ökade öppettider/tillgänglighet 4,0 

Mötesplatser/Stöd till samlingslokaler 5,0 

Fri entré stadens museum  5,0 

Folkbildning   3,0 

Jobb i stället för bidrag  5,0 

Totalt     36 mnkr 

 

4) Mats Berglund (MP) föreslår att kulturnämnden beslutar enligt 

följande: 

 

- att delvis godkänna förvaltningens förslag 

- att medlen från bonussystemet förs över till det ordinarie 

kulturstödet 

- att riktlinjerna för kulturstödet omarbetas för att återinföra 

verksamhetsstödet i någon form samt att ett särskilt stöd för 

kulturens infrastruktur införs 

- att likvärdighet i kulturskolan prioriteras så att alla barn får 

reell möjlighet att följa kulturskolans kurser 
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- att en världskulturfestival genomförs i ytterstaden i full skala 

senast 2015 

- att därutöver anföra följande 

 

Stadens budget för kulturnämnden för 2014 innehåller inga 

generella tillskott utan endast satsningar på ett fåtal projekt: 

Open Street (2 mnkr), Lässatsning (15 mnkr), Barnkultursatsning 

(20 mnkr) samt El Sistema (10 mnkr). Inget av dessa projekt är 

avsedda att vara bestående utan är budgeterade för ett eller två 

år, därefter tar pengarna slut. Samtidigt har nämnden fått 

effektiviseringskrav på sammantaget 26 miljoner kronor. Ingen 

pris- och lönekompensation finns med.  

 

Detta innebär stora besparingar och neddragningar på den 

ordinarie verksamheten. Miljöpartiet anser att det inte är 

förenligt med ansvarig förvaltning att besluta om en budget som 

på detta vis skyfflar över stora resurser från den ordinarie 

verksamheten till några fåtal projekt.  

 

Med de medel som nämnden förfogar över bör därför 

omprioriteringar göras så att centrala funktioner i stadens 

kulturliv överlever och säkras under 2014. Kulturskolan har 

länge plågats av svag budgetering vilket ger sig tillkänna bland 

annat genom en bristande likvärdighet mellan stadsdelarna. 

Många barn i Stockholm har idag inte en reell möjlighet att följa 

kulturskolans kurser vilket måste åtgärdas med mycket hög 

prioritet.  

 

För övriga synpunkter och förslag hänvisas till Miljöpartiets 

budgetreservation i kommunfullmäktige. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Madeleine Sjöstedt (FP) ställer förslagen mot varandra 

och finner att nämnden beslutar enligt förslag från Madeleine Sjöstedt 

m.fl. (FP) och Arba Kokalari m.fl. (M). 

 
Reservation 

Vice ordföranden Ann Mari Engel (V) reserverar sig mot beslutet med 

hänvisning till sitt förslag. 

 

Monika Lindh m.fl. (S) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till 

sitt förslag. 

 

Mats Berglund (MP) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till 

sitt förslag. 
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 § 6 
Remissvar RUFS 2010 - underlag för att bedöma aktualitet 
och användbarhet  
Dnr 4.0/3692/2013 

 
Beslut 

Kulturnämnden beslutar enligt kulturförvaltningens förslag: 

 

1 Kulturnämnden godkänner och överlämnar kulturförvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

 
Handlingar i ärendet 

Kulturförvaltningens tjänsteutlåtande från den 4 december 2013. 

 

Sammanfattning 
Landstingets tillväxt- och regionplaneutskott har beslutat att remittera 

”RUFS 2010 – underlag för att bedöma aktualitet och användbarhet”. 

Remissen innehåller ett antal frågor som remissinstanserna inbjuds att 

besvara. Förvaltningen menar att RUFS 2010 ger en intressant 

sammanfattning av resurser och förutsättningar i regionen som helhet 

och att visionen och målen uttrycker en inriktning som är positiv. Det 

är ett ambitiöst grepp som just genom sin breda ansats dock får svårt 

att genomföras i det konkreta arbetet. Förvaltningen vill understryka 

vikten av att säkra och utveckla regionens kulturmiljövärden, i 

synnerhet i det historiska urbana landskapet som i Stockholm står inför 

stora förändringar med anledning av det starka exploateringstrycket. 

Här ser förvaltningen ett behov av att mål och strategier förtydligas i 

RUFS 2010.  Stora utmaningar för Stockholmsregionen framöver är att 

i den kulturellt mångfacetterade staden stärka sammanhållningen 

mellan människor och ta tillvara den potential som ryms i alla 

verksamheter som har med kultur och konst att göra. Och att i 

samklang med befintliga kultur- och naturvärden utveckla och förtäta 

staden. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Madeleine Sjöstedt (FP) finner att nämnden beslutar 

enligt kulturförvaltningens förslag. 
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 § 7 
Remissvar om miljöförvaltningens förslag till Strategi för 
miljöbilar och drivmedel - för ett fossilfritt Stockholm  
Dnr 1.1/3907/2013 

 
Beslut 

Kulturnämnden beslutar enligt kulturförvaltningens förslag: 

 

1 Kulturnämnden godkänner och överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

 
Handlingar i ärendet 

Kulturförvaltningens tjänsteutlåtande från den 27 november 2013. 

 

Sammanfattning 
Miljöförvaltningen har arbetat fram ett förslag till ”Strategi för 

miljöbilar och drivmedel - för ett fossilfritt Stockholm”.  

Strategin innehåller ett antal åtgärder som ska halvera fordonens 

energiförbrukning i Stockholm och fullständigt fasa ut fossila 

drivmedel till 2050, bland annat genom att miljöbilsdefinitionen skärps 

och genom nya incitament för supermiljöbilar
1
 inom 

parkeringsområdet. Dessutom föreslås att strategin översänds till 

utredningen om en fossilfri fordonsflotta. Ansatsen är också att 

Stockholms stads fordon ska vara fossilbränsleoberoende redan 2030. 

 

Kulturförvaltningen ställer sig bakom ovanstående förslag som syftar 

till att bygga en organisation som är oberoende av fossilbränsle 2030. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Madeleine Sjöstedt (FP) finner att nämnden beslutar 

enligt kulturförvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av Monika Lindh m.fl. (S) enligt följande: 

 

Det är viktigt att Stockholm har en hållbar strategi för 

omställning till fossilfritt Stockholm. I strategin finns många 

intressanta förslag på hur åtgärder för att nå en omställning till 

ett fossilfritt Stockholm. 

 

 

                                                 
1
 Personbilar som uppfyller EU:s senaste avgaskrav och som har mycket låga 

utsläpp av växthusgaser, max 50 gram koldioxid per km. 
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Vi socialdemokrater vill emellertid understryka att en 

omställning kräver att man i beräkningen tar med de kostnader 

som detta kommer att medföra. Vi menar att ett regelverk 

beträffande miljöbilsdefinitionen och alternativa bränslen ska 

ske på nationell nivå. Dagens regelverk, som inte medger 

gynnsamma villkor för miljöbilar, bör omarbetas. Särskilt viktigt 

är att de så kallade supermiljöbilarna ges bättre och 

gynnsammare villkor.  

 

Supermiljöfordon (max 50gr/CO2/km) parkerar idag gratis på de 

besöksparkeringar som finns utomhus och som Stockholm 

parkering ansvarar för. Man får stå parkerad fem timmar 

maximalt. Detta gäller emellertid inte för p-hus eller garage. 

Systemet bör utvidgas till att även omfatta dessa p-platser för att 

minska parkering på gatumark. 

Beträffande tjänstebilar måste samordning inom staden ske på 

ett bättre och mer omfattande och övergripande sätt, för att bästa 

möjliga effekt ska kunna uppnås. 

 

 

 § 8 
Remissvar om Riktlinjer för idéburen stadsförbättring. 
Stadsarkivet  
SSA Dnr 1.6-18262/13  

Dnr 1.1-4321/2013 

 
Beslut 

Kulturnämnden beslutar enligt Stadsarkivets förslag: 

 

1 Kulturnämnden godkänner och överlämnar Stadsarkivets 

tjänsteutlåtande som svar på remissen.  

 
Handlingar i ärendet 

Stadsarkivets tjänsteutlåtande från den 22 november 2013. 

 

Sammanfattning 
Stadsarkivet har, på remiss, fått stadsledningskontorets förslag på 

Riktlinjer för idéburen stadsförbättring diarienummer 319-754-2013, 

till yttrande senast 20 december 2013. 

  

Idéburen stadsförbättring innebär att staden ska ta tillvara relevanta 

förslag som inkommer till nämnder och styrelser i dialog med 

stockholmarna. Stockholmarna ska ges möjlighet att påverka sin 

närmiljö.  

 

Idéburen stadsförbättring är förslag som förväntas öka nyttan för 

stadens medborgare och besökare. Förbättringarna skall bidra till ökad 

trygghet, försköning eller göra staden mer upplevelserik. Projekten ska 
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vara nydanande och avgränsade i tid och budget.  

 

Följande principer föreslås att gälla vid beslut om idéburen 

stadsförbättring. Projekten ska:  

 

• Bidra till uppfyllelse av kommunfullmäktiges mål. 

 

• Genomföras inom ansvarig nämnds eller bolags ordinarie budget 

eller med stöd av extern finansiering. 

 

• Utveckla förbisedda delar av den gemensamma stads-miljön och 

fastigheter.  

 

• Komma som idé från stockholmarna eller i dialog med 

stockholmarna. 

 

• Bidra till ökad trygghet, försköning eller göra staden mer 

upplevelserik, eller skapar nya levande mötesplatser. 

 

• Vara nydanande. Med nydanande menas ny verksamhet eller 

nytänkande för att förbättra, aktivera eller levandegöra offentliga 

platser eller lokaler. Projekten ska kunna spridas till övriga delar av 

staden.  

 

• Vara tydligt avgränsade i tid och budget. 

 

• Beslut om projekt ska prioriteras utifrån genomförande av andra 

projekt. 

 

• Planeras, genomföras, följas upp och redovisas i enlighet med 

ansvarig nämnds interna rutiner. 

 

Stadsarkivet anser att det är positivt att stadens verksamheter får 

tydliga regler och principer att följa då medborgare vill komma med 

förslag till utveckling av sin närmiljö. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Madeleine Sjöstedt m.fl. (FP), Arba Kokalari m.fl. 

(M), Monika Lindh m.fl. (S) och Mats Berglund (MP) föreslår 

(se beslutet). 

 

2) Vice ordföranden Ann Mari Engel (V) föreslår att 

kulturnämnden beslutar enligt följande: 

 

Att godkänna förvaltningens förslag till remissvar 

att tillägga att systemet med medborgarförslag i 
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stadsdelsnämnderna ska uppmärksammas i stället för att 

implementera nya modeller. 

 

Förvaltningen konstaterar att särskilda resurser och en tydligare 

process för dessa ärenden skulle vara bra. Vi tror att det är en 

förutsättning för framgång i ambitionen att få till stånd idéburen 

stadförbättring i dialog med medborgarna, en tanke som vi 

stödjer till fullo. Vi vill också påpeka att det redan finns ett 

forum för denna i och med stadsdelsnämndernas system med 

medborgarförslag. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Madeleine Sjöstedt (FP) ställer förslagen mot varandra 

och finner att nämnden beslutar enligt förslag från Madeleine Sjöstedt 

m.fl. (FP), Arba Kokalari m.fl. (M), Monika Lindh m.fl. (S) och Mats 

Berglund (MP). 

 
Reservation 

Vice ordföranden Ann Mari Engel (V) reserverar sig mot beslutet med 

hänvisning till sitt förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av Mats Berglund (MP) enligt följande: 

 

Miljöpartiet har ofta återkommit till vikten av att tydligare 

involvera stockholmarna i hur vi ska utforma och använda 

stadsrummet. Det är roligt att det nu kommer en sådan idé även 

från stadsledningens håll. För den fortsatta hanteringen och 

implementeringen av ”Idéburen stadsförbättring” bör tidigare 

idéer, förslag och metoder kring hur medborgare kan involveras 

bättre tas tillvara. Nedan listas några av de motioner som 

miljöpartiet lagt i ämnet som bör beaktas: 

 

- Motion (2006:36) om rådslag mellan politiker och 

medborgare 

- Motion (2010:33) om förbättrade demokratiska processer i 

den fysiska planeringen av Stockholm 

- Motion (2011:62) om nya konstytor i stadsmiljön 

- Motion (2012:37) om en mer positiv attityd till gatukonst 

och graffiti 

- Motion (2013:30) om ett ”Demokratins torg” på Ragnar 

Östbergs plan. 
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 § 9 
Remissvar om Riktlinjer för idéburen stadsförbättring. 
Kulturförvaltningen  
Dnr 1.1/4321/2013 

 
Beslut 

Kulturnämnden beslutar enligt kulturförvaltningens förslag: 

 

1 Kulturnämnden godkänner och överlämnar kulturförvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

 
Handlingar i ärendet 

Kulturförvaltningens tjänsteutlåtande från den 4 december 2013. 

 

Sammanfattning 
Stadens riktlinjer för idéburen stadsförbättring är framtagna av 

stadsledningskontoret på uppdrag av kommunfullmäktige. Riktlinjerna 

ska vara ett stöd i arbetet med att säkerställa att stockholmarnas idéer i 

dialog med berörda nämnder och bolag tas tillvara. Riktlinjerna ska 

gälla alla stadens nämnder och styrelser.  

 

Kulturförvaltningen anser att riktlinjerna har positiva ansatser och 

förvaltningen anser att de är bra.  

 

För att nå stadsledningskontorets ambitioner om idéburen stads-

förbättring anser förvaltningen att särskilda resurser och en tydligare 

process för dessa ärenden skulle vara bra. Möjligheterna att skapa ett 

bra kulturellt innehåll och en konstnärlig gestaltning av de platser i 

staden som kan bli aktuella för förbättringar är en avgörande faktor om 

insatserna ska bli framgångsrika.  

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Madeleine Sjöstedt m.fl. (FP), Arba Kokalari m.fl. 

(M), Monika Lindh m.fl. (S) och Mats Berglund (MP) föreslår 

(se beslutet). 

 

2) Vice ordföranden Ann Mari Engel (V) föreslår att 

kulturnämnden beslutar enligt följande: 

 

Att godkänna förvaltningen förslag till remissvar 

att tillägga att systemet med medborgarförslag i 

stadsdelsnämnderna ska uppmärksammas i stället för att 

implementera nya modeller. 

 

Förvaltningen konstaterar att särskilda resurser och en tydligare 

process för dessa ärenden skulle vara bra. Vi tror att det är en 
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förutsättning för framgång i ambitionen att få till stånd idéburen 

stadförbättring i dialog med medborgarna, en tanke som vi 

stödjer till fullo. Vi vill också påpeka att det redan finns ett 

forum för denna i och med stadsdelsnämndernas system med 

medborgarförslag. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Madeleine Sjöstedt (FP) ställer förslagen mot varandra 

och finner att nämnden beslutar enligt förslag från Madeleine Sjöstedt 

m.fl. (FP), Arba Kokalari m.fl. (M), Monika Lindh m.fl. (S) och Mats 

Berglund (MP). 

 
Reservation 

Vice ordföranden Ann Mari Engel (V) reserverar sig mot beslutet med 

hänvisning till sitt förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av Mats Berglund (MP) enligt följande: 

 

Miljöpartiet har ofta återkommit till vikten av att tydligare 

involvera stockholmarna i hur vi ska utforma och använda 

stadsrummet. Det är roligt att det nu kommer en sådan idé även 

från stadsledningens håll. För den fortsatta hanteringen och 

implementeringen av ”Idéburen stadsförbättring” bör tidigare 

idéer, förslag och metoder kring hur medborgare kan involveras 

bättre tas tillvara. Nedan listas några av de motioner som 

miljöpartiet lagt i ämnet som bör beaktas: 

 

- Motion (2006:36) om rådslag mellan politiker och 

medborgare 

- Motion (2010:33) om förbättrade demokratiska processer i 

den fysiska planeringen av Stockholm 

- Motion (2011:62) om nya konstytor i stadsmiljön 

- Motion (2012:37) om en mer positiv attityd till gatukonst 

och graffiti 

- Motion (2013:30) om ett ”Demokratins torg” på Ragnar 

Östbergs plan. 

 

 § 10 
Remissvar av motion (2013:56) från Ewa Larsson (MP) om 
samarbete och samordning för utveckling och förädling av 
områdena kring Skarpnäcks gård, Skarpa by  
Dnr 1.1/4302/2013 

 
Beslut 

Kulturnämnden beslutar enligt kulturförvaltningens förslag: 

 

1 Kulturnämnden godkänner och överlämnar kulturförvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
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Handlingar i ärendet 

Kulturförvaltningens tjänsteutlåtande från den 4 december 2013. 

 

Sammanfattning 
Motionen tar upp behovet av samarbete och samordning inom staden 

inför utveckling av Skarpnäcks gård. Förslagen riktar in sig på den 

kulturhistoriska miljön känd, hög klimat- och miljöprofil, bättre 

kommunikationer samt samplanering mellan intressenter och 

exploatörer. 

 

Kulturförvaltningen redogör i sitt svar för områdets kulturhistoriska 

bakgrund och de kulturverksamheter som förvaltningen stöder eller 

samarbetar med i dag. Mot bakgrund av områdets rika kulturhistoriska 

värden och potential som samtida kulturcentrum är det angeläget att 

kulturaspekterna får plats i den fortsatta planeringen. Det bör ske 

genom dialog med det lokala kulturlivet, stadsdelsförvaltningen och 

kulturförvaltningen som driver eller stöder flera kulturverksamheter i 

Skarpnäck. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Madeleine Sjöstedt m.fl. (FP), Arba Kokalari m.fl. 

(M) vice ordföranden Ann Mari Engel (V) och Monika Lindh 

m.fl. (S) föreslår (se beslutet). 

 

2) Mats Berglund m.fl. (MP) föreslår att kulturnämnden beslutar 

enligt följande: 

 

- att bifalla motionen 

- att i huvudsak anföra förvaltningens synpunkter 

- att därutöver anföra följande: 

 

Som kulturförvaltningen visar har området en lång historia men 

också stora natur- och kulturhistoriska värden. Det är viktigt att 

samarbeta och samla resurser för att bevara och levandegöra 

dessa resurser och på så sätt säkerställa den hållbara 

stadsutvecklingen. Inte minst kulturlivet bör involveras varhelst 

där staden växer. Kulturmiljön ska synliggöras och kulturens 

infrastruktur ska stärkas så att scener, lokaler och andra resurser 

för kulturen tillgängliggörs och på så sätt möjliggör en hållbar 

kulturell tillväxt över hela staden. Det gäller inte minst det här 

aktuella området kring Skarpnäcks gård och Skarpa by.  

 
Beslutsgång 

Ordföranden Madeleine Sjöstedt (FP) ställer förslagen mot varandra 

och finner att nämnden beslutar enligt förslag från Madeleine Sjöstedt 
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m.fl. (FP), Arba Kokalari m.fl. (M) vice ordföranden Ann Mari Engel 

(V) och Monika Lindh m.fl. (S). 

 
Reservation 

Mats Berglund (MP) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till 

sitt förslag. 

 

 

 § 11 
Upprustning och utveckling Medborgarhuset. 
Inriktningsbeslut  
 
Upphandling av arkitekt och extern projektledning till 
Medborgarhuset. Genomförandebeslut  
Dnr 3.4/3659/2013 

 
Beslut 

Kulturnämnden beslutar att ärendet ska utgå.  

 

 

 § 12 
Fördelning av stöd till studieförbund 2014-2016  
Dnr 6.1/3956/2013 

 
Beslut 

Kulturnämnden beslutar enligt kulturförvaltningens förslag: 

 

1 Kulturnämnden beslutar att upphäva bestämmelsen i gällande 

riktlinjer om överenskommelse mellan de enskilda 

studieförbunden och kulturförvaltningen
1
.  

 

2 Kulturnämnden beslutar att fördela verksamhetsstöd och ram 

för rörligt utvecklingsstöd 2014 - 2016 enligt nedanstående 

förslag: 

 

Verksamhetsstöd 2014 – 2016 (tusen kronor) 

 

  2014 2015 2016 2013 

ABF 5 000 5 000 5 000 4 760 

Bilda 1 630 1 630 1 630 1 786 

Folkuniversitetet 1 330 1 330 1 330 1 433 

Ibn Rushd 770 770 770 862 

Kulturens bildningsverks. 400 400 400 257 

Medborgarskolan 2 260 2 260 2 260 2 341 

NBV 980 980 980 1 211 

                                                 
1
 Se förslag till reviderade riktlinjer i bilaga 2 till tjänsteutlåtandet  
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Sensus 1 920 1 920 1 920 2 132 

Studiefrämjandet 3 500 3 500 3 500 3 181 

Studieförb. Vuxenskolan 4 400 4 400 4 400 4 227 

Summa 22 190 22 190 22 190 22 190 

 

Rörligt utvecklingsstöd 2014  – 2016  (tusen kronor) 

  2014 2015 2016 
 

Summa                                                    0   1 100         2 200 

 
Handlingar i ärendet 

Kulturförvaltningens tjänsteutlåtande från den 3 december 2013. 

 

Sammanfattning 
Till grund för fördelningen av verksamhetsstöd till studieförbund 

2014 - 2016 ligger nya riktlinjer beslutade av kulturnämnden den 14 

juni 2012. Systemet är uppdelat i ett treårigt verksamhetsstöd om 90 

procent av det totala anslaget på 22 210 000 kr (19 970 000 kr) och 

ett rörligt utvecklingsstöd som även kan sökas av andra 

folkbildande organisationer. Kulturförvaltningen föreslår i ärendet 

att det rörliga stödet successivt introduceras 2015 - 2016 och att 

hela stödramen på 22 190 000 kronor fördelas som verksamhetsstöd 

2014. Förvaltningen föreslår även att riktlinjernas bestämmelse om 

att beslut om verksamhetsstöd ska grundas på överenskommelser 

upphävs. 

 

Förslaget bygger på en systematisk och sammanvägd bedömning av 

tidigare stöd, redovisade studietimmar samt måluppfyllelse. 

Beredningen har innehållit en nära dialog med studieförbunden för 

att leda fram till en likvärdig bedömning av de olika 

bildningsorganisationerna. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Madeleine Sjöstedt (FP) finner att nämnden beslutar 

enligt kulturförvaltningens förslag. 
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 § 13 
Positionspapper för kulturnämndens EU-samarbete  
SSA Dnr 1.6-18764/13  

Dnr 1.1/4227/2013 

 
Beslut 

Kulturnämnden beslutar enligt kulturförvaltningens och 

Stadsarkivets gemensamma förslag: 

 

1 Kulturnämnden fastställer förslaget till EU-positionspapper 

att gälla tills annat fastslås. 

 
Handlingar i ärendet 

Kulturförvaltningens och Stadsarkivets gemensamma 

tjänsteutlåtande från den 4 december 2013. 

 

Sammanfattning 
Kulturnämnden har tillsammans med andra nämnder och styrelser i 

Stockholms stad fått i uppdrag att utarbeta ett positionspapper för 

samarbetet med EU. Dokumentet ska redovisa hur EU påverkar 

kulturnämndens verksamheter och hur nämnden avser att arbeta för 

Stockholms stads intressen i EU-samarbetet på strategisk nivå. 

 

Nämndens påverkansarbete gentemot EU ska följa de principer som 

slås fast i stadens övergripande positionspapper.  Arbetet ska 

motverka inskränkningar av den kommunala kulturpolitiska 

kompetensen men även uppmuntra deltagande i det europeiska 

kultursamarbetet på verksamhetsnivå.   

 

Kulturförvaltningen och Stadsarkivet föreslår i sitt gemensamma 

förslag följande utgångspunkter för kulturnämndens EU-

policyarbete: 

 

 Bevakning av kulturpolitiska frågor inom EU och 

förslag/beslut som inkräktar på subsidiaritetsprincipen.   

 Strategiskt påverkansarbete och kunskapsinhämtning genom 

aktivt deltagande i EU-samarbeten, internationella 

organisationer och nätverk. 

 Samarbetet ska ge mångsidiga kulturupplevelser till 

stockholmarna. 

 Positionering av Stockholm som en ledande kulturstad i 

Europa. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Madeleine Sjöstedt m.fl. (FP), Arba Kokalari 

m.fl. (M) och Mats Berglund (MP) föreslår (se beslutet). 
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2) Vice ordföranden Ann Mari Engel (V) föreslår att 

kulturnämnden beslutar att kulturnämnden beslutar enligt 

följande: 

 

1. Nämnden beslutar att delvis bifalla förvaltningens förslag 

2. Nämnden beslutar att inleda en översyn av 

förfrågningsunderlag för att inarbeta krav på kollektivavtal 

enligt de nya möjligheter som EU har beslutat om. 

 

Vänsterpartiet avslog kommunfullmäktiges övergripande EU-

positionspapper.  Vi yrkade i fullmäktige på att ett nytt papper 

skulle utarbetas utifrån sociala, klimat- och miljömässiga 

samt folkhälsopolitiska perspektiv. Principiellt har vi därför 

helt andra utgångspunkter än majoriteten när det gäller ett 

specifikt positionspapper för kulturnämnden.  

 

Det positionspapper som fullmäktige antog bygger på en EU-

politik som Vänsterpartiet motsätter sig. Vi respekterar 

folkomröstningen, men dagens nyliberalt inspirerade fördrag 

går långt utöver det som fastställdes i folkomröstningen. 

Svensk anpassning till EU går dessutom ytterligare utöver 

krav EU ställer, i synnerhet vad gäller upphandlingar.  

 

Precis som kulturförvaltningen beskriver i sitt tjänsteutlåtande 

påverkar EU:s lagar och regler kulturnämndens verksamheter 

främst på ett indirekt sätt, exempelvis vad gäller upphandling. 

Att EU nu öppnar för att vi kan kräva kollektivavtal i 

förfrågningsunderlagen bör därför föranleda en omedelbar 

översyn av kulturnämndens förfrågningsunderlag.   

 

Självfallet är det viktigt att kulturnämnden har en aktiv 

omvärldsbevakning av EU-frågor som kan beröra 

kulturnämndens verksamhet och även att delta i relevanta EU-

samarbeten, samtidigt som det är viktigt att ha en kritisk 

hållning. Möjligheten att söka arbetsmarknadsrelaterade 

bidrag till kulturarbetare och konstnärer från EU:s 

strukturfonder är också en fråga som är viktigt för 

kulturnämnden att bevaka. 

 

3) Monika Lindh m.fl. (S) föreslår att kulturnämnden beslutar 

enligt följande: 

 

- I huvudsak bifalla förvaltningens förslag till beslut 

- Därutöver anföra: 

 

Förvaltningen anser att EU:s insatser inom det kulturpolitiska 

fältet främst består av olika stödprogram för att främja 
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samarbetet mellan medlemsstaterna. Programmen utgör 

viktiga incitament för att utveckla europasamarbetet och 

erbjuder arenor för erfarenhetsutbyte och positionering av 

Stockholm i Europa. Dessutom ger de påverkansmöjligheter 

inom och mellan olika fackområden. Vi instämmer i det och 

tycker det är bra att förvaltningen har utsett en särskild EU-

grupp inom kulturförvaltningen som ska arbeta systematiskt 

med att förmedla relevant EU-information till alla 

verksamheter genom ledningsgrupper, chefspost och intranät. 

 

Samtidigt konstaterar förvaltningen att tillgången till EU-

program har för kulturförvaltningens och Stadsarkivets del 

inneburit ett ökat samarbete med Europa. Samtidigt har det 

omfattande administrativa regelverket kring EU-projekt 

inneburit ett merarbete för nämndens förvaltningar. 

 

Mot bakgrund av detta bör en särskild kompetens inrättas på 

förvaltningen för att vars huvudsakliga ansvar är att utveckla 

kulturförvaltningens arbete inom områdena EU:s kulturpolitik 

och de EU-fonder som, i högre grad än idag kan användas för 

att finansiera delar av kulturnämndens verksamheter, samt att 

leda projekt och processer inom staden med stöd från EU. Det 

finns mycket resurser som skulle kunna användas för att 

utveckla kulturen i Stockholm utifrån EU:s kulturpolitiska 

fält. Men det krävs resurser och kompetens för att utveckla 

goda idéer och att utforma ansökningar för att vara 

framgångsrik i detta arbete. Kulturförvaltningens roll bör 

kunna vara att agera som stödjande partner, medfinansiär, 

initiativtagare eller projektägare.  

 
Beslutsgång 

Ordföranden Madeleine Sjöstedt (FP) ställer förslagen mot varandra 

och finner att nämnden beslutar enligt förslag från Madeleine 

Sjöstedt (FP), Arba Kokalari m.fl. (M) och Mats Berglund (MP). 

 
Reservation 

Vice ordföranden Ann Mari Engel (V) reserverar sig mot beslutet 

med hänvisning till sitt förslag. 

 

Monika Lindh m.fl. (S) reserverar sig mot beslutet med hänvisning 

till sitt förslag. 
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 § 14 
Förskottsutbetalning av stöd till lokalförvaltande 
organisationer  
Dnr 6.1/4399/2013 

 
Beslut 

Kulturnämnden beslutar enligt kulturförvaltningens förslag: 

 

1 Kulturnämnden beslutar att till lokalförvaltande 

organisationer göra förskottsutbetalning av stöd för 2014, 

motsvarande 15 procent av föregående års grundstöd till 

samlingslokaler och hemgårdar. Sammanlagt utbetalas 

3 443 175 kronor. 

 
Handlingar i ärendet 

Kulturförvaltningens tjänsteutlåtande från den 4 december 2013. 

 

Sammanfattning 
Förvaltningen föreslår att Kulturnämnden fattar beslut att till 

lokalförvaltande organisationer göra förskottsutbetalning av stöd för 

2014, motsvarande 15 procent av föregående års grundstöd till 

samlingslokaler och hemgårdar. Sammanlagt utbetalas 3 443 175 

kr. 

Beslut om fördelning av stöd till lokalförvaltande organisationer för 

2014 tas vid Kulturnämndens sammanträde den 4 februari 2014. 

Nya riktlinjer för stödområdet antogs av Kulturnämnden den 24 

september 2013och det nya stödsystemet benämns Stöd till 

lokalförvaltande organisationer. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Madeleine Sjöstedt (FP) finner att nämnden beslutar 

enligt kulturförvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av vice ordföranden Ann Mari Engel (V), 

Monika Lindh m.fl. (S) och Mats Berglund (MP) enligt följande: 

 

Vi konstaterat att stödet till samlingslokalerna ligger på 

samma nivå som de senaste åren, vilket innebär att de får allt 

svårare att täcka sina kostnader. Vi anser att stadens 

samlingslokaler är en omistlig resurs för demokratin. Det är 

ett akut problem i många delar av staden att det inte finns 

lokaler till rimligt pris att tillgå för föreningslivet och 
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kulturaktiviteter. Antalet lokaler uträknat på antalet 

medborgare är idag bara en tredjedel jämfört med 1999.  

 

Det ställs allt högre krav på egenfinansiering vilket innebär 

att man i allt mindre utsträckning kan hyra ut till verksamhet 

för barn, unga och personer med funktionsnedsättning, som är 

0-taxade. De föreningsdrivna lokalerna hamnar i en rävsax då 

de inte har råd att hyra ut till de mest prioriterade grupperna. 

 

Det största problemet är de ständigt stigande hyresnivåerna. 

Staden sätter marknadshyror på sina egna fastigheter, vilket 

medför att föreningslivet inte har råd att hyra in sig där. Vi 

anser att staden ska sluta leka marknad med sig själv och 

införa ett nytt system byggt på självkostnadsprincipen. 

 

Vi oroas också över att den nya stödformen ”stöd till 

lokalförvaltande organisationer” utan ekonomiska tillskott 

kommer att leda till en konkurrensutsättning av 

samlingslokalerna, kortsiktighet i stödet och på sikt att en del 

av de befintliga samlingslokalerna inte kan finansiera sin 

verksamhet. 

 

 

 § 15 
Ny referensgrupp för bedömning av kultur- och 
utvecklingsstöd  
Dnr 6.1/4443/2013 

 
Beslut 

Kulturnämnden beslutar enligt kulturförvaltningens förslag: 

 

1 Kulturnämnden beslutar om nya referenspersoner för 

bedömning av kultur- och utvecklingsstöd enligt 

tjänsteutlåtandet. 

 
Handlingar i ärendet 

Kulturförvaltningens tjänsteutlåtande från den 4 december 2013. 

 

Sammanfattning 
I syfte att förstärka handläggningen av kultur- och utvecklingsstöd 

beslutade kulturnämnden 2012-06-14 om en ny referensgrupp om 

10 personer som sammantaget har en konstnärlig och/eller teoretisk 

expertis inom de konstområden som omfattas. Referensgruppen 

omfattar även kompetens inom områdena jämställdhet, barn, 

ungdom, flerkulturellt perspektiv, internationella samarbeten eller 

nationella minoriteter.  

 

Vilka som ska ingå i referensgruppen beslutas av kulturnämnden på 
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förslag av kulturförvaltningen och uppdraget kontrakteras på ett år i 

taget, med möjlighet till förlängning ytterligare ett år.  

 

Kulturförvaltningen föreslår att Moa Wester, Jonas Forssell, Johan 

Wallnäs och Ingrid Falk, som suttit i referensgruppen sedan 

halvårsskiftet 2012, får förlängt uppdrag t.o.m. halvårsskiftet 2014. 

Även Sepidar Hosseini, som suttit i referensgruppen sedan 

halvårsskiftet 2013 fortsätter sitt uppdrag. Som nya 

referenspersoner föreslås Olle Matsson, Lawen Mohtadi, Karin 

Sidén, Bodil Persson och Lennart Wretlind. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Madeleine Sjöstedt (FP) finner att nämnden beslutar 

enligt kulturförvaltningens förslag. 

 

 

 § 16 
Stöd till KulturDirekt för 2014  
Dnr 6.1/4618/2013 

 
Beslut 

Kulturnämnden beslutar enligt kulturförvaltningens förslag: 

 

1 Kulturnämnden beslutar att godkänna förvaltningens förslag 

om stöd till KulturDirekt 2014 med 1,2 mnkr. 

 
Handlingar i ärendet 

Kulturförvaltningens tjänsteutlåtande från den 4 december 2013. 

 

Sammanfattning 
I ansökan för 2014 söker KulturDirekt 1,3 mnkr varav 200 tkr 

specificerat för utveckling av webbplatsen www.kulturdirekt.se. 

Förvaltningen förslår ett stöd om 1 mnkr för fortsatt drift och 

utveckling som resurscentrum för information och marknadsföring 

för de fria kulturaktörerna samt 200 tkr för utveckling av 

webbplatsen. Totalt 1,2 mkr inom ramen för incitamentsstrukturen. 

 

KulturDirekts primära syfte är att underlätta mötet mellan 

Stockholms kulturarrangörer och dess publik/besökare. Ansökan 

2014 avser medel för fortsatt drift och utveckling av verksamheten, 

vars kärna är informations- och biljett förmedling på webben och 

vid egen disk i Kulturhuset/Stadsteatern. Verksamhetsplanen 

omfattar en medveten strategi för att utveckla en mer kommunikativ 

webbplattform som kan generera framtida intäkter samt strategier 

http://www.kulturdirekt.se/
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för ett ökat förankringsarbete i ytterstaden. 

 

Verksamheten skapar nytta för många kulturaktörer och hjälper 

dem att nå ut till fler. För medlemmarnas räkning arbetar 

KulturDirekt med att skapa ekonomiskt fördelaktiga förutsättningar 

för marknadsföring. Man tar bland annat fram ramavtal med 

budfirmor och tryckerier. Intresset för KulturDirekt har ökat. 

Antalet medlemmar har sedan 2011 ökat med drygt 100 % från 120 

till 230. 40 nya medlemmar har anslutit under 2013.  

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Madeleine Sjöstedt (FP) finner att nämnden beslutar 

enligt kulturförvaltningens förslag. 

 

 

 § 17 
Fyllnadsval av ledamot i kulturnämndens arkivutskott  
Dnr 1.1/226/2013 

 
Beslut 

Kulturnämnden beslutar enligt sitt förslag: 

 

1. Kulturnämnden beslutar att utse Arba Kokalari (M) till 

ledamot i kulturnämndens arkivutskott för tiden till och med 

den 31 december 2014. 

 
Handlingar i ärendet 

Kulturförvaltningens tjänsteutlåtande från den 21 november 2013. 

 

Sammanfattning 
Ledamoten i kulturnämndens arkivutskott, Ariane Bucquet Pousette 

(M), har lämnat sitt uppdrag i kulturnämnden och kan därför inte ha 

kvar uppdraget i kulturnämndens arkivutskott.  

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Kulturnämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Madeleine Sjöstedt (FP) finner att nämnden beslutar 

enligt sitt förslag. 

 

 



 

 Kulturnämnden 2013-12-17 
 

 Sida 28 (29) 

 

  

 

 

 
 

 

Drottninggatan 30 

Box 16113 

103 22 Stockholm 
www.stockholm.se/kulturforvaltningen 

 § 18 
Övriga frågor  
 
Inkommen skrivelse 
Anmälan görs av inkommen skrivelse till kulturnämnden enligt 

följande: 

 

1 Åtgärder mot kraftigt höjda ateljéhyror, från Ann Mari Engel 

(V), Mårten Andersson (V), Tomas Rudin (S) och Mats 

Berglund (MP), dnr 6.1/5268/2013. 

Beslut 
Kulturnämnden överlämnar skrivelsen till kulturförvaltningen för 

beredning. 

 

 
Övrig fråga 

Vice ordföranden Ann Mari Engel (V) ställer en fråga om skälet till 

avslag på ansökan från Samtida Musik. Berit Svedberg svarar att 

förvaltningen ska komplettera det skriftliga svar med motivering 

som skickats till Samtida Musik. 

 

 

 

****** 

 

Ordföranden Madeleine Sjöstedt (FP) önskar nämnden och 

tjänstemän en god jul och ett gott nytt år. 

Vice ordföranden Ann Mari Engel (V) önskar ordföranden 

detsamma. 

 

****** 

 

Vid protokollet 

 

 

 

Lena Mittal 
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Skrivelse om åtgärder mot kraftigt höjda ateljéhyror 
 

Många konstnärer har i dagarna varslats om kraftigt höjda 

hyreskostnader för sina ateljéer under 2014. En del höjningar 

ligger på 50 procent. En stor del av stadens konstnärer arbetar 

under extremt svåra ekonomiska villkor och deras situation kan 

bli ohållbar om inte åtgärder vidtas. Det är uppenbart 

att ateljéhyrorna i kommunägda fastigheter måste frigöras från 

marknadens strupgrepp. Vi uppmanar därför kulturförvaltningen 

att i samarbete med berörda kommunala förvaltningar hitta en 

modell som säkrar konstnärernas tillgång till ateljélokaler till 

rimlig hyra.  

 

 

Stockholm den 17 december 2013 

 

 

 

Ann Mari Engel (V)  Mårten Andersson (V) 

 

 

 

Tomas Rudin (S)  Mats Berglund (MP) 

 


